
 

NAPOVEDNIK DOGODKOV OD 24. AVGUSTA DO 30. 
AVGUSTA 2010 
Torek, 24. avgust 2010: 

 ob 16.30 uri začetek sestanka predsednika SLS mag. Radovana Žerjava s sodelavci z RO SLS Notranjske, 
Dolomitsko – barjansko – grosupeljske in Ribniško – kočevske regije v Starem trgu pri Ložu 

Sreda, 25. avgust 2010: 
 ob 10. uri sestanek UO in Sveta Zveze upokojencev pri SLS v prostorih Glavnega tajništva SLS 
 ob 13. uri 13. nujna seja Odbora DZ RS za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, katerega predsednik je 

poslanec SLS Franc Bogovič, na Radgonskem sejmu 
 ob 14. uri 53. seja Komisije DS RS za lokalno samoupravo in regionalni razvoj, katere predsednik 

je državni svetnik SLS Darko Fras in član državni svetnik SLS Cvetko Zupančič 
 ob 16. sestanek SOO za okolje in prostor v prostorih Glavnega tajništva SLS 
 ob 16.30 uri seja IO in NO SKZ ob robu sejma v Gornji Radgoni  

Četrtek, 26. avgust 2010: 
 ob 14. uri javna predstavitev kandidata SLS za župana v občini Sevnica Srečka Ocvirka  
 ob 16.30 uri delovno srečanje predsednika SLS mag. Radovana Žerjava s sodelavci s predstavniki RO SLS 

Dolenjska, Bela krajina in Posavje na sedežu občine Šentjernej  
Nedelja, 29. avgust 2010:  

 ob 10. uri uradni začetek 18. tradicionalnega Tabora SLS v Parku vojaške zgodovine v Pivki 
 

 
Ne pozabite si vzeti prostega dneva v nedeljo, 29. avgusta, ko se bomo spet srečali na tradicionalnem Taboru SLS, tokrat v Parku vo

zgodovine v Pivki. Med drugim si boste lahko ogledali zgodovino vojaške dejavnosti in še marsikaj zanimivega, pripravljamo pa tudi pest
program, v katerem bodo med drugim sodelovale skupine, ki ste jih predlagali v Občinskih in Mestnih odborih SLS. 

Da si boste lahko svoj dan v Pivki čim lažje organizirali, vam na naši spletni strani predstavljamo, kaj vse boste lahko počeli v Parku v
zgodovine. Zagotovo bo vsak našel nekaj zase, predvsem pa boste obiskovalci Tabora lahko sodelovali v odgovarjanju na nagradna vpr

kandidatih za župane na lokalnih volitvah 2010, kjer vas čakajo pestre nagrade, zato – 
že TO NEDELJO se vidimo v Pivki! 

http://www.parkvojaskezgodovine.si/
http://www.parkvojaskezgodovine.si/
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=2A371AF4-9F1D-C22F-C7A0-2F14474DB62C&linkid=newsContent


 
 

LOKALNE VOLITVE 2010 
PREDSEDNICA MO SLS 
KOPER OLGA FRANCA NA 
OBISKU V DRUŽBENEM 
CENTRU ROTUNDA 
Koper, 23. avgust 2010 – 
Predsednica MO SLS Koper in 
kandidatka za županjo MO 
Koper Olga Franca je s 
svojimi sodelavci obiskala 
tudi primorski družbeni 
center Središče Rotunda. V 
pogovoru z direktorjem 
Bojanom Mevljo se je 
seznanila s cilji in 
delovanjem centra ter 
njihovimi prihodnjimi načrti. 
Njihova področja delovanja 
so predvsem družina, kultura 
in mladina, organizacija pa je 
sicer nastala leta 2002 z 
namenom, da bi povezala in 
združila razna društva s 
Primorske s katoliško 
osnovo. »Obstoj centrov, kot 

je Središče Rotunda, v občini se mi zdi še posebej pomemben, ker daje mladim in njihovemu življenju dodano 
vrednost v smislu dejavnosti, različnega povezovanja – tako ljudi iz različnih okolij kot medgeneracijska pomoč, 
predvsem pa jim kažejo več možnosti za aktivno delovanje v družbi. Tu se mladi množično ne udejstvujejo, pa  bi se 
zagotovo morali,« je ob tem poudarila Olga Franca.  
Sicer pa se je ob obisku z direktorjem centra Bojanom Mevljo zadržala še ob nekaterih konkretnejših vprašanjih, med 
drugim, kako pomagajo društvom ob ustanavljanju in delovanju, pogovarjala pa sta se tudi o nadaljnjem skupnem 
sodelovanju. Sogovornika sta se sicer tudi strinjala, da so v današnjem času civilne organizacije v nezavidljivem 
položaju, saj jih država ne vključuje dovolj. »Zagotovo bi morala država bolj dolgoročno podpirati in krepiti nevladne 
organizacije, tudi z določenimi ukrepi, kot so npr. davčne olajšave ali druge vzpodbude za delovanje, ki jih sedaj 
praktično ni. Kot skoraj vse nevladne civilnodružbene organizacije se tudi Središče Rotunda srečuje s težavo 
zagotavljanja dolgoročnega in stabilnega vira financiranja, kar zagotovo tudi otežuje njeno delovanje,« še dodaja Olga 
Franca. 

 
PRIMOŽ ČUČEK ZA ŽUPANA OBČINE CERKVENJAK 



V petek, 20. avgusta, se je pred delovnim srečanjem predsednika SLS mag. 
Radovana Žerjava s predstavniki RO SLS Ptujsko – ormoške regije in Slovenske 
gorice na novinarski konferenci predstavil kandidat za župana Občine 
Cerkvenjak Primož Čuček. Profesor geografije in zgodovine je sicer zaposlen na 
Poštni banki Slovenije kot mobilni bančnik. Kljub mladosti – šteje jih trideset – 
je že več let aktiven na društvenem in političnem področju, tako na državni kot 
na lokalni ravni. Na zadnjih lokalnih volitvah je kandidiral za svetnika Občine 
Cerkvenjak in bil prepričljivo izvoljen v občinski svet, kjer je bil eden glasnejših 
članov s konstruktivnimi predlogi in idejami.  
Na petkovi novinarski konferenci, kjer sta bila prisotna še predsednik SLS mag. 
Radovan Žerjav in aktualni župan Občine Cerkvenjak Jože Kraner, je povedal še, 
da se je za kandidaturo odločil zato, ker ima rad Cerkvenjak in ker po njegovem 
biti župan pomeni delati z ljudmi in za ljudi, kar po njegovih besedah sam počne 
že vse svoje življenje. Poleg tega je okrog sebe zbral ljudi z različnimi znanji in 
izkušnjami, skupaj pa so motivirana, zagnana in sposobna ekipa. Na listi so 
tako Simona Firbas, Damjan Breznik, Tončka Divjak, Franc Markovič, Marija 
Firbas, Jože Kokol, Ivan Janez Pučko ter Roman Ploj. Tudi Jože Kraner in mag. 
Radovan Žerjav sta podprla kandidaturo Primoža Čučka z besedami, da si 
Občine Cerkvenjak zasluži »mladega, z znanji in izkušnjami oboroženega 
župana, ki bo kos sklepanju kompromisov med potrebami, željami in 
zmožnostmi ter bo tako znal za Cerkvenjak izvleči najboljše.« 

 
VODSTVO SLS V 
ČETRTEK NA 
SREČANJU 
GORENJSKIH 
REGIJSKIH 
ODBOROV SLS 
Vodstvo SLS je v 
četrtek, 19. avgusta, 
v Komendi 
nadaljevalo tretji krog 
srečanj z regijskimi 
odbori, in sicer tokrat 
z odbori Gorenjske, 
osrednje Slovenije in 
Zasavja. Kot je ocenil 
predsednik SLS mag. 
Radovan Žerjav, so 
na Gorenjskem dobro 
pripravljeni na volitve, 
skoraj vse liste za 
svetnike so že 
izpopolnjene, pa tudi 
nekaj močnih 
županskih kandidatov 
je že najavljenih. 

Ključna tema tretjega kroga srečanj, ki se je pričel v sredo v Novi Gorici, so lokalne volitve, kandidature za volitve in 
zlasti pripravljenost županskih kandidatov. Kajti kot je poudaril predsednik SLS mag. Radovan Žerjav so te volitve za 
SLS prav gotovo izredno pomembne, skorajda prelomne, zato so aktivnosti v tem trenutku na zelo visokem nivoju.  
"Moja ocena je, glede na to, da imamo že sedaj več kandidatov za župane, kot smo jih imeli na volitvah pred štirimi 
leti, da bomo tudi tokrat močna stranka in da bomo primat, kar se tiče števila županov, prav gotovo zadržali," meni 
Žerjav. O razlogih, zakaj je SLS na lokalnih volitvah vedno precej močnejša kot na ostalih, je Žerjav povedal, da je to 
preprosto zato, ker so ljudska stranka in so veliko med ljudmi. Pa tudi sama organizacija stranke je takšna, da to 
dopušča, saj občinski odbori po celotni Sloveniji dajejo svoje rezultate. ...več 

 
FRANC PUKŠIČ PREDSTAVIL EKIPO ZA LETOŠNJE LOKALNE VOLITVE 

http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=A443EBF1-01D9-EE6A-BF0D-31FBD1C243AF&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=A443EBF1-01D9-EE6A-BF0D-31FBD1C243AF&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=A443EBF1-01D9-EE6A-BF0D-31FBD1C243AF&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=A443EBF1-01D9-EE6A-BF0D-31FBD1C243AF&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=A443EBF1-01D9-EE6A-BF0D-31FBD1C243AF&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=A443EBF1-01D9-EE6A-BF0D-31FBD1C243AF&linkid=newsContent
http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=A443EBF1-01D9-EE6A-BF0D-31FBD1C243AF&linkid=newsContent


V sredo, 18. avgusta, je na novinarski konferenci ponovno župansko kandidaturo 
napovedal tudi Franc Pukšič, župan Občine Destrnik in poslanec SLS. Ob tem je 
predstavil tudi kandidate za občinske svetnike, saj se je prav zaradi njih odločil 
ponovno kandidirati. "Celotna ekipa za občinski svet je pomembna,” je še povedal 
Pukšič in nadaljeval: “Pri meni ne šteje, kdo je v kateri stranki, pač pa, ali je 
sposoben in koliko želi narediti za svoj kraj. Veseli me, da je med kandidati SLS 
tudi nekaj novih imen: Sandi Koser, Nada Horvat, Marjan Irgl in Ivan Slukan. Bivši 
in, upam, tudi bodoči pa so Sabina Žampa, Branko Zelenko, ki je tudi podžupan, 
Irena Bamnan, Janez Irgl, Zdenko Zorec, Ivan Hauptman in Alojz Anžel. Vsi ti 
poskušajo skupaj z mano znova tudi zato, ker želijo nadaljevati razvojne projekte, 
ki smo jih že zastavili, s tem mislim predvsem na dogradnjo kanalizacijskega 
sistema v celotni občini. V teh dneh smo uresničili nakup zemljišč za gradnjo 
novega vrtca, ki bo ob novem športnem parku pod šolo, modernizacijo cest s 
pločniki in javno razsvetljavo ter nadaljevanje projektov na državnih cestah, pri 
katerih občina sodeluje s svojim deleži, kot so nadaljevanje na cesti od Zasadov 
do Gomilcev, gradnja krožišča za umirjanje prometa v križišču Placar Janežovci. 
Končana je projektna dokumentacija za začetek sanacije državne ceste od 
Janežovcev do Dupleka. Nadaljevali bomo širitev javnega podjetja Gradnje 
Destrnik, s katerim zagotavljamo cenejše reševanje komunalnih zadev, kot sta 

denimo vodovod in odvoz odpadkov. Imamo tudi gradbeno dovoljenje za Terme Janežovci in intenzivno nadaljujemo 
pridobivanje potencialnega investitorja. Posebno skrb bomo namenili delovanju društev, ki se je zelo razmahnilo, s 
čimer se izboljšuje kakovost življenja naših občanov,” je zaključil Pukšič. 

 
ODPRTJE PISARNE 
SLS V POSTOJNI 
V Postojni so v sredo, 
18. avgusta, uspešno 
odprli pisarno 

tamkajšnjega 
Občinskega odbora 
SLS. Na poti na 
delovno srečanje z 
Regionalnimi odbori 
SLS v Novi Gorici se 
je na odprtju oglasil 
tudi predsednik SLS 
mag. Radovan Žerjav 
in izrazil zadovoljstvo 
z delom Občinskega 
odbora SLS Postojna, 
ki je priprave na 
lokalne volitve začel 
že zelo zgodaj. 
Županski kandidat 
SLS mag. Boštjan 
Bizjak s podporo 
predsednika OO SLS 
Postojna Josipa Bajca 
in predsednika Nove 

generacije SLS Bora Zgonca tako že uspešno nagovarja postojnske volivce. Pisarna, ki so jo odprli v samem središču 
mesta, že na pogled odstopa od sivega povprečja, saj na vsakem koraku odseva zeleno barvo Slovenske ljudske 
stranke. Služila bo kot osrednji prostor celotne volilne kampanje postojnske SLS, hkrati pa so k obisku vabljeni tudi 
vse občanke in občani Postojne. Tu bodo namreč dobili vse informacije o tem, kakšne rešitve ponuja kandidat SLS 
Boštjan Bizjak in kako bi si v prihodnje želel voditi občino Postojna. ...več 

 
VODSTVO SLS Z 
RO SLS CELOTNE 
PRIMORSKE 
REGIJE O 
PRIHAJAJOČIH 
LOKALNIH 
VOLITVAH 2010 
V sredo, 18. 
avgusta, se je 
vodstvo SLS v 
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okviru 3. kroga srečanj z Regionalnimi odbori SLS na delovnem srečanju sestalo s predstavniki RO SLS Slovenska 
Istra, Kras, Ajdovsko – goriška in Idrijsko – tolminska regija. Osrednja tema tokratnih srečanj so bližajoče se lokalne 
volitve 2010, na katere se SLS in njeni odbori že intenzivno pripravljajo. »Trudimo se, da bi v vseh slovenskih občinah 
imeli svoje kandidatne liste za občinske svete in tudi svoje kandidate za župane,« je ob tem povedal predsednik SLS 
mag. Radovan Žerjav in poudaril, da ima stranka tudi na Primorskem nekaj močnih kandidatov, predvsem pa je tu 
izpostavil kandidatko za županjo ME Koper, sicer podpredsednico stranke Olgo Franca. ...več 

 
PREDSEDNICA MO SLS KOPER OLGA FRANCA OBISKALA UNIVERZO NA PRIMORSKEM 
V sklopu obiskov pomembnejših primorskih institucij se je predsednica MO SLS Koper in kandidatka za županjo MO 
Koper Olga Franca sestala z rektorjem Univerze na Primorskem dr. Radom Bohincem. V živahnem pogovoru sta se 
dotaknila ne le aktualnih tem, pač pa tudi prihodnjih načrtov Univerze na Primorskem. Ti vključujejo gradnjo 
družboslovno-humanističnega kampusa v Kopru in gradnjo naravoslovno-raziskovalnega kampusa v Izoli, prenovo 
palače Baseggio (»borilnica«) v Kreljevi ulici, katere vrednost v obnovi znaša 3,5 milijona evrov, kjer bo center 
benečanske kulture in kamor se bo preselil znanstveno-raziskovalni center. Sogovornika sta se strinjala, da je treba 
delo univerze močneje povezati z gospodarstvom in ustvariti mehanizme – tudi preko štipendiranja -, da bi mlad 
perspektiven kader ostal in se zaposlil doma, v domačem primorskem okolju. »Politiki bi se morali bolj zavzemati za 
ustvarjanje razvojnih priložnosti za mlade. Da je Koper univerzitetno mesto, samo po sebi še ne pomeni ničesar, če ne 
omogočimo mladim zaposlitve doma,« je ob tem poudarila Franca. Sicer pa na Univerzi na Primorskem načrtujejo 
nakup začete gradnje za novo poslovno stavbo Luke Koper, ki stoji le 50 metrov od predvidenega študentskega 
kampusa. »Ta nakup podpiramo tudi v MO SLS Koper, saj je smiseln – univerza potrebuje še eno stavbo, Luka Koper 
pa jo odprodaja kot nepotrebno premoženje, tako da upamo, da bo čim hitreje prišlo do dogovora med tema dvema 
institucijama,« je razložila Olga Franca in poudarila, da potrebuje MO Koper poleg table z nazivom »univerzitetno 
mesto« tudi dejanske aktivnosti, ki bi pripomogle k prepoznavnosti naše občine kot mesta, perspektivnega tako za 
študente kot mlade iskalce zaposlitve. Ob koncu srečanja je kandidatka za županjo Olga Franca ponovno poudarila, 
kako velikega pomena se ji zdijo obiski, ki jih opravlja v teh dneh po različnih podjetjih in drugih pomembnih 
ustanovah na Obali.  

SLS O NOTRANJEPOLITIČNIH TEMAH 
POSLANEC SLS JANEZ RIBIČ: MINISTRSTVO ZA KULTURO RS NEKULTURNO SLABI ZAŠČITO SLOVENSKE 
GLASBE V PREDLOGU NOVEGA ZAKONA O MEDIJIH. 
V osnutku predloga novega Zakona o medijih, ki ga je pripravilo 
Ministrstvo za kulturo RS je v 70. členu zapisano in predpisano, da bomo 
v Sloveniji zaradi interesov tujega kapitala poslušali slovensko 
glasbo – samo najmanj 15 odstotkov vse predvajane glasbe v času med 6. 
in 20. uro vsakega radijskega ali televizijskega programa. Po 
mnenju poslanca SLS Janeza Ribiča je namera Ministrstva za kulturo RS, 
da z zakonskim določilom še zmanjša mejo, ki določa količino 
predvajanja slovenske avtorske glasbe na komercialnih radijskih 
postajah, skrb vzbujajoča, še posebej z vidika varovanja in negovanja 
slovenske glasbene in jezikovne kulture. »SLS se pridružuje protestom 
slovenskih glasbenih in televizijskih ustvarjalcev in predlaga 
Ministrstvu za kulturo RS, da ta člen umakne oz. pusti razmerja glede 
predvajanja slovenske glasbe v predlogu novega zakona o medijih takšne, 
kot so bila doslej,« pravi poslanec SLS Janez Ribič, ki sicer še meni, da bi 
bilo še bolje, da bi se sedanje določilo, da morajo nacionalne radijske 
postaje predvajati najmanj 40 odstotkov slovenske glasbe, komercialne pa 
le najmanj 20 odstotkov, to razmerje obrnilo tako, da bi se določilo, da 
se na nacionalnih radijskih postajah predvaja 60 odstotkov slovenske 
glasbe in 40 odstotkov tuje. ...več 

 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: PREKMURJE JE NELOČLJIV DEL SLOVENIJE IN NEPOGREŠLJIV 
KOŠČEK SLOVENSKE DUŠE 
Bo država po ignoriranju državnega praznika združitve prekmurskih Slovencev z matičnim narodom ignorirala tudi 
praznik priključitve Primorske k matični domovini prihodnji mesec? 
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Ljubljana, 17. avgust 2010 – Pred 91 leti, ko je bilo k slovenskemu 
ozemlju spet priključeno Prekmurje, je Slovenija dobila nazaj košček 
svoje duše. »Prekmurska ravnica, ravno tako neločljiv del Slovenije kot 
Alpe ali morje, daje mehkobo slovenskemu značaju. Tukajšnjih ljudi je
samo gostoljubje in čeprav je življenje tukaj težko in standard najnižji od 
vseh v Sloveniji, smo Prekmurci veseli, da smo leta 1919 bili spet 
združeni s svojo matico, s Slovenijo,« ob tem pravi predsednik SLS mag.
Radovan Žerjav, tudi sam Prekmurec. »Porabski Slovenci so ostali izv
meja slovenskega ozemlja, a to ni razlog, da bi se morali odreči svoji 
narodni identiteti, in ponosen sem, ko vidim, kako vztrajajo pri slovenski 
besedi. Računamo na Madžarsko, da bo spoštovala pravice slovenske 
manjšine, tako kot mi spoštujemo pravice madžarske manjšine v
Sloveniji. Dvojezičnost, enakopravnost na vseh ravneh, medsebojno 
spoštovanje so vrednote, ki bi morale v sedanjem času biti samoumevne 
in se o njih ne bi smeli več pogajati,« še dodaja ma

 

 
en 

 

g. Žerjav. ...več  

 

SLS O GOSPODARSKIH TEMAH 
ODGOVOR MINISTRA ZA KMETIJSTVO, GOZDARSTVO IN PREHRANO NA PISNO POSLANSKO VPRAŠANJE 
MAG. RADOVANA ŽERJAVA V ZVEZI Z IZVAJANJEM ZAKONA O ZDRAVSTVENEM VARSTVU RASTLIN 
Poslanec mag. Radovan Žerjav se je na ministra za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano obrnil z vprašanjem, in sicer, 
ali Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano (MKGP) izvaja Zakon o spremembah in dopolnitvah zakona o 
zdravstvenem varstvu rastlin (ZZVR-1C; Uradni list RS, št. 36/2010, v nadaljevanju: zakon), ki ga je na pobudo 
poslanca mag. Žerjava predlagala poslanska skupina Slovenske ljudske stranke, in kakšne aktivnosti so bile do sedaj 
izpeljane za preprečevanje širjenja in zatiranje ambrozije.  
Zakon, ki je pričel veljati 20. maja 2010, je opredelil pelinolistno ambrozijo (Ambrosia artemisiifolia) in druge neofitne 
vrste iz rodu Ambrosia kot škodljive rastline, pri katerih se izvajajo fitosanitarni ukrepi.  
Poudariti je potrebno, da zakon določa zlasti, da morajo imetniki izvajati ukrepe za preprečevanje širjenja oziroma 
zatiranje škodljivih organizmov. Torej je odgovornost za obdelana in urejena zemljišča potrebno iskati pri imetnikih 
zemljišč. V ta namen je ministrstvo sprejelo in v Uradnem listu RS objavilo Odredbo o ukrepih za zatiranje škodljivih 
rastlin iz rodu Ambrosia (Uradni list RS, št. 63/10), na podlagi katere se določbe zakona lahko začnejo izvajati. S tem 
je bila že v letošnjem letu dana pravna podlaga za izvajanje vseh ukrepov v skladu s tem zakonom, prav tako pa tudi 
možnost neposrednega ukrepanja fitosanitarne inšpekcije, ki je pooblaščena za nadzor zakona. S tem ukrepom smo 
na sistemski ravni v okviru danih možnosti že v letošnjem letu zmanjšali prisotnost alegenega cvetnega prahu 
ambrozije. To pa je bil tudi glavni cilj sprejetja odredbe.  
Podrobneje bodo ukrepi za zatiranje ambrozije bolj dolgoročno določeni do konca leta 2010 v uredbi Vlade RS in 
programu ukrepov, ki bo natančneje določal primerne načine zatiranja in preprečevanja širjenja glede na rastišča. 
Uredbo je Vlada RS uvrstila v normativni program za leto 2010 in strokovne službe intenzivno pripravljajo njeno 
vsebino. Instrukcijski rok iz novele zakona določa, da mora biti uredba pripravljena do oktobra 2010. Tako bo v 
jesensko-zimskem obdobju čas za prenos uredbe in v njej določenih ukrepov v izvajanje, saj se bodo ukrepi nanašali 
na številne imetnike zemljišč (lastniki, najemniki ali upravljalci). Za tako razširjeno rastlino, kot je pelinolistna 
ambrozija, je potrebno temeljito proučiti vrsto ukrepov, ki bi bili ustrezni za tako raznolika rastišča, kjer se po prvih 
podatkih nahaja. Ukrepe obvladovanja bo potrebno izvajati ne samo v kmetijski pridelavi, temveč tudi na zemljiščih, 
ki sploh niso kmetijska, ali pa niso povsem kmetijska: zemljišča s posegi v prostor, kot so deponije, izkopi in 
gradbišča, kjer druge rastline ne uspevajo, brežine cest, železnic in vodotokov, nasutja zemljišč, trajne in začasne 
deponije, degradirana območja, drenažni kanali, obronki kmetijskih zemljišč, vrtovi ter urbane površine z zelenicami, 
parki in rekreacijskimi površinami.  
Zato smo si je MKGP v prvem letu po uveljavitvi novele zakona poleg sprejete odredbe postavil za cilj obveščati in 
osveščati vso zainteresirano javnost o ukrepih in možnostih zanje. S tem sledimo medresorskemu dogovoru z 
Ministrstvom za okolje in prostor (MOP) in Ministrstvom za zdravje (MZ), in sicer načrtovati skupno delo pri 
monitoringu razširjenosti rastline in pojavnosti peloda v zraku, pri oblikovanju primernih ukrepov za zatiranje, 
komunikacijskem načrtu osveščanja javnosti ter pri epidemioloških in drugih raziskavah, ki bodo podlaga za oceno 
tveganja zaradi pelinolistne ambrozije ter izvedbo podzakonskega predpisa.  
Na MKGP je bilo pripravljeno gradivo za obveščanje javnosti, ki je hkrati podlaga za izvedbo podzakonskega predpisa:  
-        obvestilo javnosti preko spletne strani z osnovnimi informacijami o obveznostih in ukrepih: 
http://www.furs.si/svn/zvr/ambrosia_osn.asp;  
-        o določbah novele zakona so bile obveščene vse občine preko Biltena MOP junija 2010: 
http://www.mop.gov.si/fileadmin/mop.gov.si/pageuploads/publikacije/bilteni/bil146_10.pdf;  

http://www.furs.si/svn/zvr/ambrosia_osn.asp
http://www.mop.gov.si/fileadmin/mop.gov.si/pageuploads/publikacije/bilteni/bil146_10.pdf


-        imetnikom zemljišč je bil poslan poziv za zatiranje ambrozije, ki jo je v juliju in avgustu precej laže prepoznavati,
kot v zgodnjih fazah razvoja (občinam
prepoznavanje ambrozije in ukrepe;  
-        pripravljen in natisnjen je bil prevod publikacije Navodila 
ambrozije, ki je nastala v okviru projekta EUPHRESCO;  
-        publikacija in drugo informativno gradivo o prepoznavanju ambrozije i
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,  mag. Dejan Židan, minister  
 

širokim množicam na Kmetijsko-živilskem sejmu AGRA v Gornji Radgoni.  
Izvedeni sta bili dve izobraževalni delavnici s strokovnim predavanjem in ogledom terena:  
-        28. 7. 2010 je potekala delavnica za fitosanitarne
inšpektorje za prepoznavanje različnih vrst ambrozije;  
-        4. 8. 2010 je potekala delavnica za večja cestna, gradbena in komunalna podjetja, mestne občine ter javne 
zavode s področja kmetijstva, 
za njihovo izvajanje v praksi.  
Pristojna ministrstva MKGP, MOP in MZ se zavedajo, da naraščanje populacije pelinolistne ambrozije z leti lahko 
pripelje še do večjih težav pri zdravju ljudi, v kmetijski pridelavi in pri varstvu narave, zato izvajajo aktivnosti v okvru 
svojih pristojnosti. Največji delež aktivnosti je zaradi uveljavitve novele zakona ZZVR-1 padlo na MKGP in na njegove 
fitosanitarne  službe. Tako fitosanitarna inšpekcija obravnava prijave zapleveljenih kmetijskih in po sprejetju o
tudi drugih nekmetijskih zemljišč, Fitosanitarna uprava RS obvešča javnost in pripravlja p
regionalni zavodi z oddelki za varstvo rastlin pa dajejo nasvete, kako zatirati ambrozijo.  
Sprememba zakona je sicer uredila nadzor nad neofitnimi rastlinami, med katere spadajo tudi ambrozije, ki lah
postanejo škodljive v našem okolju in do sedaj niso bile zakonsko urejene. Vendar pa so njihovo pojavljanje in 
naselitev v Sloveniji že do sedaj spremljale posamezne strokovne in nevladne organizacije. Na kmetijskih zemljiščih 
so bili imetniki teh zemljišč obvezni ravnati kot dobri gospodarji in so plevelne rastline zatirali. Problematika pa je 
širša in se ne nanaša zgolj na kmetijska zemljišča. Zato so MKGP, MOP in Ministrstvo za visoko šolstvo, znanost in
tehnologijo v okviru razpisa za ciljne raziskovalne programe podprli sistemske rešitve in ocene tveganja, ki jih bo 
obravnaval projekt CRP na temo Invazivne tujerodne vrste v Sloveniji ter vpliv na ohranjan
trajnostno rabo virov (sofinancerji MOP: 60.000, MKGP: 40.000; ARRS: 100.000 evrov).  
V analizi tveganja v skladu z mednarodnimi standardi za fitosanitarne ukrepe je poleg ocene tveganja potrebno 
ugotoviti tudi razpoložljive ukrepe, ki zmanjšajo tveganje ter vodijo k obvladovanju škodljivega organizma oziroma 
rastline. Razpoložljive ukrepe, ki bodo določeni v vladni uredbi in programu zatiranja pelinolistne ambrozije, je MKGP
zbral s pomočjo mednarodne raziskovalne skupine v okviru projekta EUPHRESCO. MKGP jih bo predlagal Vladi RS
gradivu za sprejem uredbe in programu izvedbe ukrepov. Iz sredstev za projekt EUPHRESCO pa bo MKGP natisnil 
10.000 knjižic, k
proti ambroziji.  
Organizirano strokovno delo se je na področju zatiranja ambrozije v Sloveniji šele začelo, ne manjka pa izkušen
sosednjih držav, kjer izvajajo ukrepe. Ustrezne tehnološke rešitve, ki jih uporabljajo primerljive organizacije za 
zatiranje ambrozije v Švici, Avstriji, na Madžarskem in H
pripravljenost za sodelovanje vseh imetnikov zemljišč.  
Pri pelinolistni ambroziji se zaradi njenega alergogenega značaja vključuje tudi MZ. Dogovarjanje med ministrstvi 
poteka tako glede sistemske ureditve področja invazivnih rastlin kot konkretnih korakov za prepoznavanje in 
ambrozije. Poudariti pa moramo, da je področje invazivnih tu
dolgoročne strategije in sistemske ureditve področja.  
Pri sprejemanju ukrepov za zatiranje ambrozije hitrost ni poglavitni dejavnik. Kljub značaju invazivnosti se ambrozija 
ne širi hitro, ampak vztrajno. Na Madžarskem se je po vnosu razširila šel
zemljiščih, medtem ko se druge invazivne vrste širijo mnogo hitreje.  
Pri zatiranju ambrozije in preprečevanju širjenja njenega cvetnega prahu v zraku je torej pomembno doseči 
sodelovanje med vsemi pristojnimi inštitucijami in imetniki zemljišč v državi, za kar so bili
n

 
S spoštovanjem

PREDSEDNIK KGZS CIRIL SMRKOLJ: »Z VEČJO 
SAMOOSKRBO BI ZAGOTOVILI DELOVNA MESTA«! 
Predsednik KGZS Ciril Smrkolj je za rubriko Krizno ogledalo STA 
podal naslednji pogovor, ki si ga lahko preberete v nadaljevanju: 
Če bi Slovenija ponovno povečala stopnjo samooskrbe v pridelavi 
hrane na 80 do 85 odstotkov, bi zelo poceni zagotovila vsaj 40.00
delovnih mest na podeželju, meni predsednik KGZS Ciril Smrkolj. 
Opozarja tudi, da odkupne cene ne pokrivajo pridelave, zato vlado 

0 

), ki 

imer da bi 

poziva, naj nujno uredi razmerja v verigi do končnega izdelka. 
Predsednik Kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije (KGZS
stanje v slovenskem kmetijstvu v splošnem ocenjuje kot 
"katastrofalno", si želi, da bi jih vlada pri vprašanjih obremenitve 
kmetov imela za enakopravnega partnerja v dialogu, s č
dosegli rešitve, ki bi bile v prid tako državi kot kmetom. 



Kako kot vodja krovne nevladne kmetijske organizacije ocenjujete trenutno stanje v kmetijstvu? 

Stanje v slovenskem kmetijstvu je v splošnem katastrofalno. Dohodkovni položaj v kmetijstvu že nekaj let kaže rdeče 
številke in predvsem tržno usmerjene kmetije, ki so investirale, izredno težko pokrivajo obveznosti teh investicij. Poleg 
tega kmetije ob padcu faktorskega prihodka zelo težko zagotavljajo socialni položaj družinskim članom. Tretja stvar, 
ki kaže na stanje v tej državi, je, da se razen ministrstva za kmetijstvo vlada in drugi resorji, ki neposredno ali 
posredno vplivajo na obremenitev kmetov, sploh ne pogovarjajo z nami. Ni dialoga in vsekakor bi pričakoval, da je ta 
dialog permanenten, kvaliteten, dogovorjen in da na ta način pridemo do rešitev, ki bodo sprejemljive tako za državo
kot kmete. N

 
e pa da naši člani zelo resno zahtevajo, da z državljansko nepokorščino izražamo protest nad stanjem, 
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, lokalno predelali in lokalno prodali. Zakaj se surovina vozi v velike centre, 
nato pa k

 tudi nasprotovanje predlogu obdavčitve nepremičnin. Kako je sicer z davčno obremenitvijo 

a. 
ga 

 
redstavniki 

ministrst v. 
Z osnutkom zakona o promociji kmetijskih in živilskih proizvodov ste bili sicer zadovoljni ... 

je. 
Kdaj bi lahko bil ta protest in v kakšni obliki? 

Točno kdaj in kako, vam zelo težko povem. Nekatere postopke že peljemo. Zadeva bo gotovo v dveh fazah. Prva bo 
demonstrativni protest, s katerim bomo opozorili na situacijo. Če vlada

ot je bil leta 1993, ko smo zaprli vse 
Kateri so glavni akutni problemi? 

Zelo resna težava je v prireji mleka in mesa, tako v govedoreji kot prašičereji, ter v pridelavi pšenice, kjer bi lahko 
zadeve regulirali z bolj rigoroznim spremljanjem razmer na trgu in v repro verigi. Resne težave so tudi v 
vinogradništvu, sadjarstvu in hmeljarstvu. To so področja, kjer se v zadnjih letih stroški pridelave in prireje zelo slabo 
pokrivajo. 
Velik problem je tudi glede poseka, odkupa in predelave lesa. Največja katastrofa je, da les prodajamo v sosednje 
države kot surovino, tam pa kupujemo izdelke. Prej smo uspeli pokriti ves jugoslovanski trg, sedaj pa je ta industrija 
umrla. Ogromno bo treba storiti, da se uporaba lesa v Sloveniji p

 odkupnih cen, ki so že 15 let enake in izredno nizke
Kaj lahko država naredi za zvišanje odkupnih cen? 

Država je zaradi evropskih predpisov glede intervencije na trgu zelo omejena. Vendar če bi sledila navodilom Evro
komisije in odbora za kmetijstvo v Evropskem parlamentu, bi lahko naredila red v sami repro verigi - v pridelavi, 
predelavi in prodaji -, da vsak dobi ustrezen 'kos kruha'. 
Na primer pri mleku je kmet svoj čas dobil 55 odstotkov od

v. Sedaj dobita kmet in zadruga le 45 odsto
Ali so se odkupne cene mleka kaj zvišale? 

Malenkostno. To je pri kmetih, ki so za to specializirani, velika težava, ker so potrebne izredno velike invest
ustrezni kondi

om. 
Opozorili ste tudi na nesorazmerje med odkupnimi cenami pšenice in cenami kruha. 

Zbornica od vlade zahteva, naj na trgih s kmetijskimi pridelki naredi red, in sicer ne le pri pšenici, ampak tudi v prireji 
mesa in mleka, pridelavi hmelja, v sadjarstvu in vinogradništvu. Zelo resno ugotavljamo, da kmetje v zadnjih letih ne 
pokrivajo stroškov pridelave in prireje. Vlada bi morala ukrepati že zaradi zahtev Evropske komisije, da se na področju 
odnosov v repro verigi vzpostavi ustrezen nadzor. Če država ž

troškov pridelave, sicer bo propadlo še več kmetij. 
Na kakšen način lahko država naredi red? Določi najvišjo maržo? 

Modeli so od panoge do panoge različni. Vsekakor mora država skrbeti za socialno strpnost od kmeta do industrije in 
v končni fazi do potrošnika. Takšna nesorazmerja, kot se pojavljajo, niso motiv za povečanje pridelave v Sloveniji, za 
povečanje samooskrbe. 
Če bi samooskrbo v pridelavi hrane povečali na 80 ali 85 odstotkov, bi država zelo poceni zagotovila 40.000 delovnih
mest na podeželju. Teh bi bilo še več, če bi se vsi - kmetje, zadruge, nevladne organizacije ter tudi občine in država - 
usmerili v to, da bi čim več lokalno pridelali

ončni izdelki nazaj na podeželje? 
Izrazili ste
kmetov? 

Zakonu o obdavčitvi nepremičnin v osnovi nasprotujemo, ker bi lahko obdavčitev nepremičnin za vsakega 
posameznika uredili v okviru zakona o dohodnini, kot je to v primeru obdavčitve na podlagi katastrskega dohodk
Med drugim predlagamo, da se iz obdavčitve izvzamejo kmetijska in gozdna zemljišča, ki so prek katastrske
dohodka že obdavčena, ter stavbe, namenjene kmetijski proizvodnji, in stanovanjske stavbe na kmetijskih 
gospodarstvih. 
Zakon o obdavčitvi nepremičnin pomeni novo obdavčitev, ki bi po naših ocenah dosegla vsaj višino obdavčitve z 
naslova katastrskega dohodka. 
V zadnjih letih smo sicer beležili nerazumno postopanje vlade, ki nas ni obveščala o povečanju katastrskega dohodka 
in povprečnine z naslova ukrepov kmetijske politike. Tako smo imeli lani hude težave z obdavčitvijo kmetij z 
oteženimi pogoji za pridelavo. KGZS je pripravila več kot 66.000 pritožb na izračun davka iz naslova kmetijstva in 
okrog 22.000 zahtevkov za ponoven izračun odmere dohodninskih obveznosti. Tudi letos ni glede tega nič bolje. 
Po drugi strani se napoveduje plačilo prispevkov za promocijo, ki naj bi dodatno obremenilo slovenske kmete. To je v 
tem trenutku neznosno, čeprav pri promociji menimo, da mogoče da, vendar je treba v okviru zakona najti enostaven
način zajemanja, izplačila in nadzora nad porabo sredstev. V svetu za nadzor teh sredstev bi morali biti p

ev za kmetijstvo in za finance, nevladnih organizacij, agroživilske industrije in tudi potrošniko



Ne. Sicer sem član sveta za kmetijstvo pri ministrstvu. Ministru smo dali 'bianco menico', naj zakon pošlje v postopek, 
v katerem bomo nato pripravili pripombe. V okviru upravnega odbora smo zelo resno zakon predelali, podali 
pripombe, vendar ker je to pomembna materija in ker je še čas, bomo imeli konec avgusta redno sejo sveta KGZS, na 
kateri se bodo svetniki odločali o stališčih do zakona. 
Naše stališče je, da je treba jasno določiti sistem razmerja med deležniki in način zajemanja. Določiti bi bilo treba 
spodnjo mejo, do katere bi bili kmetje zavezanci za plačilo prispevka, ki bi moral imeti za osnovo katastrski dohodek, 
ki bi moral biti izračunan na podlagi novega zakona o katastrskem dohodku (zakona sicer še ni), in v drugem delu iz 
podatkov agencije za kmetijske trge in razvoj podeželja glede uveljavljanja sredstev iz ukrepov kmetijske politike. Za 
živilsko predelovalno industrijo bi po našem mnenju lahko država ta prispevek enostavno zajemala z naslova 
fakturirane realizacije v Sloveniji. 

O DOGAJANJU NA NIVOJU OBČINSKIH IN MESTNIH 
ODBOROV TER ZVEZ SLS 

SKZ NA PRIMORSKEM PONOVNO 
ZAČELA Z DELOVANJEM 
Prejšnji ponedeljek se je v Hruševlju odvil 
sestanek, ki so se ga udeležili Vitomir 
Bric, Metod Štrancar, Klemen Šavli, 
Tonjo Janežič, Branko Strgar in Milivoj 
Božeglav in razpravljali o stanju 
primorskega in slovenskega kmetijstva. 
Strinjali so se, da sta v najhujši krizi po 
osamosvojitvi Slovenije in nanizali nekaj 
najbolj perečih problemov na 
Primorskem – od nizke cene mleka in 
grozdja in nižanja že tako nizkih cen 
govejega mesa do finančnih in 
organizacijskih težav zadrug in 
problematike neizplačevanj subvencij pa 
tudi, kar je morda najbolj žalostno, 
slabega ugleda kmetov in kmetijstva v 
družbi. V razpravi so nanizali nekaj 
konkretnih predlogov in ukrepov za 
izboljšanje stanja, predvsem pa 
poudarili, da je treba vztrajati pri delu 
kljub začetnim morebitnim neuspehom 

in slabemu stanju v kmetijstvu. Rezultat razprave je bilo kar nekaj sklepov, med drugim tudi to, da se po lokalnih 
volitvah ponovno sestanejo v celotni zasedbi in opredelijo program dela, ki bo temeljil na statusu družinske kmetije. 
Še prej pa bodo aktivno nastopali v predvolilnem času ter si medsebojno obveščali in pomagali, pri čemer pričakujejo 
podporo vrha SLS in ponovno organiziranje SKZ po vsej Sloveniji.   

 
MLADI SLS KOPER IN PREDSTAVNICE ŽENSKE ZVEZE SLS SLOVENSKE ISTRE RAZVESELILI VAROVANKE IN 

VAROVANCE OBALNEGA DOMA 
UPOKOJENCEV 
V petek, dva dneva pred praznikom 
Marijinega vnebovzetja, so mladi SLS 
Koper in predsednica Ženske zveze 
Slovenske Istre in predsednica SŽZ pri 
SLS Vesna Starman, predsednica MO 
SLS Koper in podpredsednica SLS Olga 
Franca ter podpredsednica MO SLS 
Koper Stanislava Frelih oskrbovanke in 
oskrbovance Obalnega doma 
upokojencev presenetile z družabnim 
srečanjem. Tako so jim pripravile ne le 
pester kulturni program, pač pa tudi 
manjšo pogostitev, s katerim so 
počastili veliki šmaren, ki je bil v 
nedeljo, 15. avgusta. »Veliki šmaren je 
eden največjih krščanskih praznikov in 

ob tem smo želele vse, ki preživljajo svoje dneve v Obalnem domu upokojencev, razveseliti s prijetnim druženjem, ki 
smo ga popestrile z zvoki harmonike, petjem in dobro voljo, nastopajočimi najmlajšimi, mladimi in malo starejšimi 
ter tako združiti vzajemnost generacij,« je povedala predsednica MO SLS Koper Olga Franca. Pri tem so 
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organizatorkam pomagali nastopajoči iz Kulturnega društva »Šavrini in anka Šavrinke«, ki so s humorjem in ljudsko 
pesmijo popestrili druženje in tako pobarvali petkovo popoldne z živahnejšimi barvami. »Ti poletni dnevi niso svetli za 
vse in vsi, ki prebivajo v domovih starejših občanov, se vedno razveselijo dogodkov, ki jim popestrijo sicer precej 
enoličen vsakdan. S tem v mislih redno in z veseljem organiziramo dogodke ob različnih priložnostih in vedno se 
imamo lepo – tako da s tem ne razveselimo le varovank in varovancev, pač pa tudi sebe, in vsi preživimo nekaj 
prijetnih uric v družbi drug drugega,« še razloži Olga Franca. 

 

*** 
SLS ODSLEJ TUDI NA TWITTERJU! 

V SLS smo se odločili, da razširimo svojo dejavnost na spletu tudi s sodelovanjem v spletni skupnosti Twitter, kjer 
boste lahko redno spremljali naše »twite«, v katerih se bomo odzivali na aktualno politično dogajanje. Spremljajte nas 

torej na Twitterju – tudi mi se veselimo branja vaših »twitov«!  

   
Še vedno pa vas vabimo, da postanete oboževalec Slovenske ljudske stranke tudi na Facebooku in tudi, da se 

pridružite  
skupini podmladka SLS Nove generacije »Zahtevamo čimprejšnjo ureditev ceste Ljubljana – Kočevje«. 
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